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Από το υπ’ αριθ. 25/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 796/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
΄Εγκριση εκπόνησης στρατηγικού σχεδίου 
ανάπτυξης της Βέροιας από ερευνητική ομάδα 
της Πολυτεχνικής Σχολής του Πανεπιστημίου 
Θεσσαλίας. 

 
       Σήμερα 29 Δεκεμβρίου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 19-12-2003 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  31 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης   Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης   Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης   Γ. Μανακούλης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   -------- 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος    
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
14. Μ. Σακαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την συζήτηση των υπ’ αριθ. 

793/2003 και 794/2003 αποφάσεων προσήλθαν οι 
κ.κ. Ι. Καλαϊτζίδης, Σ. Κρομμύδας και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Κεχαγιόγλου, Μ. Γαβρίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 795/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Ταχματζίδης, Γ. , 
Γ. Ορφανίδης. 

15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης  3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 797/2003 

απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Α. 
Δελαβερίδης. 

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Δ. Ταχματζίδης 
27. Σ. Μηλιόπουλος 
28. Α. Παπαστεργίου 
29. Κ. Πουλασουχίδης 
30. Η. Σοφιανίδης 
31. Γ. Ορφανίδης 

 
 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 4ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 18-12-2003 εισηγητικό σημείωμα του 
Δημάρχου, που έχει ως εξής: 
 Μια από τις βασικές αρμοδιότητες και ευθύνες  της Τοπικής Αυτ/σης είναι ο 
προγραμματισμός της ανάπτυξης  σε τοπικό επίπεδο, και απαραίτητο «εργαλείο» γι 
αυτό  αποτελεί ένα ολοκληρωμένο «Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης», που 
συγκεντρώνει,  καταγράφει, συστηματοποιεί, ιεραρχεί ,  προβάλλει, προγραμματίζει 
όλες τις μεγάλες  αναπτυξιακές επιλογές (στις οποίες εντάσσονται λειτουργικά και οι 
μικρές  καθημερινές παρεμβάσεις), σε όλους τους τομείς της κοινωνικής και 
οικονομικής ζωής και κίνησης της περιοχής του οικείου ΟΤΑ. 
 Η εκπόνηση του «Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης» απαιτεί μία πολυεπίπεδη 
διεπιστημονική προσπάθεια και, συν τω χρόνω, εξελίσσεται σε μία θεμελιώδη 
υποχρέωση των Δήμων. 
 Σήμερα, ακόμη, ελάχιστοι Δήμοι στην Ελλάδα  διαθέτουν τέτοιο Σχέδιο, 
βάσει του οποίου μπορούν  να γνωρίζουν με βεβαιότητα τα επόμενα αναπτυξιακά 
βήματά τους, να προγραμματίζουν τις ενέργειές τους σε ικανό βάθος χρόνου, να 
διεκδικούν τεκμηριωμένα το καλύτερο δυνατό για την περιοχή τους, και να 
αλληλοσυνδέουν  δυναμικά όλες τις παρεμβάσεις και πρωτοβουλίες τους. 
 Επομένως, η έγκαιρη εκπόνηση ενός Στρατηγικού Σχεδίου προσφέρει στον 
οικείο Δήμο σημαντικότατα, τόσο ως προς τον ολοκληρωμένο σχεδιασμό και 
προγραμματισμό της ανάπτυξής του, όσο και ως προς τον (αναγκαστικό) 
ανταγωνισμό που δημιουργείται σε εθνικό και ευρωπαϊκό επίπεδο μεταξύ των ΟΤΑ 
κατά την διεκδίκηση διαφόρων χρηματοδοτήσεων. 
 Ο Αναπληρωτής Καθηγητής του Τμήματος Μηχανικών Χωροταξία και 
περιφερειακής Ανάπτυξης της Πολυτεχνικής Σχολής του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας 
κ. Αγγελος Κότιος, με ένα επιτελείο έμπειρων συνεργατών του, προσφέρεται να 
εκπονήσει για τον Δήμο μας το απαιτούμενο «Στρατηγικό σχέδιο Ανάπτυξης της 
Βέροιας 2004-2015», χωρίς καμία οικονομική απαίτηση.  
 Το Σχέδιο θα εκπονηθεί σύμφωνα με όλους τους κανόνες και τις τεχνικές και 
επιστημονικές προδιαγραφές, μέσα στο πρώτο εξάμηνο του επομένου έτους 2004, και 
θα καλύψει όλες τις περιοχές και τους τομείς ανάπτυξης του Δήμου της Βέροιας. 
 Η οικονομική επιβάρυνση του Δήμου θα περιορισθεί μόνον στην 
εξυπηρέτηση διαφόρων αναγκών και στην κάλυψη δευτερευόντων εξόδων 
υποστήριξης της όλης προσπάθειας, (όπως, π.χ. έκδοση φωτοαντιγράφων, 
μετακινήσεις, κλπ.). 
 Κατόπιν αυτών, προτείνεται να γίνει αποδεκτή η πρόταση του καθηγητή κ. Α. 
Κότιου, για την εκπόνηση του «Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης της Βέροιας 2004-
2015», όπως αυτή αναλύεται στο συνημμένο τευχίδιο (εισήγηση). 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος: Πρόκειται για ένα στρατηγικό αναπτυξιακό σχέδιο για τον  Δήμο 

της Βέροιας, για την πόλη και τα χωριά. Προσφέρθηκε φίλος μου καθηγητής να μας 
το κάνει δωρεάν, με μοναδική δαπάνη τη φιλοξενία της ομάδας του στην πόλη μας. Ο 
συγκεκριμένος καθηγητής είναι κορυφή στην Ελλάδα, ονομάζεται Κότιος, δεν έχουν 
κάνει άλλοι Δήμοι τέτοιο στρατηγικό αναπτυξιακό σχέδιο και οι τομείς, οι δράσεις 
και η φιλοσοφία του αναπτύσσονται στην πολυσέλιδη εισήγησή του. 

 Με τον νέο Κώδικα θα προβλέπονται από την επόμενη τετραετία 
επιχειρησιακά τετραετή σχέδια. Κάθε Δημοτικό Συμβούλιο, όπως είπε και ο κ. 
Ορφανίδης, πρέπει να έχει τετραετές επιχειρησιακό σχέδιο που θα εγκρίνεται από την 
Περιφέρεια και αν δεν έχουμε τέτοιο σχέδιο δεν θα μπορούμε να διεκδικήσουμε 
χρηματοδοτήσεις. Είναι απαραίτητο εργαλείο όχι μόνο για την αναπτυξιακή πολιτική 
του Δήμου αλλά και διεκδίκησης χρημάτων από χρηματοδοτικά προγράμματα της 
ΕΟΚ, εθνικά, περιφερειακά κ.α. 



Προβλέψαμε στον προϋπολογισμό 15.000 € για να καλύψουμε αυτά τα έξοδα. 
Ρώτησα εταιρείες, ανάλογα μελετητικά γραφεία πόσο κοστίζει ένα τέτοιο σχέδιο και 
μου είπαν να υπολογίζω πάνω από 50 εκατ. δρχ.  Ο κ. Κότιος μας το κάνει προσφορά 
και καλό είναι να το ψηφίσουμε. Μακάρι να πετύχει γιατί θα έρθει εδώ ο καθηγητής, 
θα πάρει γνώμες από όλους τους φορείς, θα συζητήσει με τους κατοίκους, θα το 
παρουσιάσουμε στο Δημ. Συμβούλιο και θα το εγκρίνουμε ή θα το τροποποιήσουμε.  

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Δελαβερίδης: Θα έρθει εδώ ο ίδιος ο καθηγητής και θα συμπληρώσει το 

ερωτηματολόγιο ή θα στείλει κάποιους φοιτητές να κάνουν κάποια επί πτυχίω 
διατριβή; 

Δήμαρχος: Με τον ίδιο θα κάνουμε σύμβαση, δωρεά μας κάνει κι αν δεν είναι 
καλό δεν θα το εγκρίνουμε. Εγώ πιστεύω ότι είναι κορυφή. Ρωτήστε και πάρτε 
πληροφορίες. Εκανε σε δυό – τρεις Δήμους ακόμη αλλά είναι διστακτικοί οι Δήμοι να 
κάνουν τέτοια αναπτυξιακά σχέδια γιατί απαιτούνται πολλά χρήματα. Με τον 
καινούργιο Κώδικα θα υποχρεωθούμε να το κάνουμε έτσι κι αλλιώς αλλά εμείς 
τρέχουμε λίγο πιο νωρίς. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Ουσουλτζόγλου: Δεν θα έχω καμία αντίρρηση γιατί ό,τι υπάρχει είναι θετικό 

κι αν θυμάστε καλά εδώ κι ένα χρόνο σας λέω ότι πρέπει να γίνει ένας στρατηγικός 
σχεδιασμός για την ανάπτυξη. Βέβαια το ΑΠΘ δεν το εμπιστευόμαστε για την 
κυκλοφοριακή μελέτη, το Θεσσαλίας το εμπιστευόμαστε για την στρατηγική 
ανάπτυξη. Οφείλω να πω ότι έχω μία τελείως διαφορετική άποψη και φιλοσοφία γι’ 
αυτό το ζήτημα. 

 Το πρόβλημα του στρατηγικού σχεδιασμού είναι ένα πρόβλημα πολιτικό, δεν 
είναι κατά την άποψή μου πρόβλημα αμιγώς τεχνοκρατικό, πρέπει λοιπόν, κι αυτή 
είναι η πρότασή μου χωρίς να σημαίνει ότι δεν θα ψηφίσω κι αυτό που θέλετε να 
κάνετε, να συσταθεί ένας φορέας στρατηγικού σχεδιασμού ο οποίος θα μπορούσε να 
αναλάβει το έργο με τη μορφή μιας αστικής εταιρείας και στον οποίο θα συμμετέχουν 
όλες οι τοπικές και οικονομικές δυνάμεις. Ετσι θα το έβλεπα εγώ, εσείς πάλι το 
βλέπετε έτσι. Εύχομαι όλα να πάνε καλά. 

Δήμαρχος: Δεν είπα ότι δεν εμπιστεύομαι το ΑΠΘ γιατί είμαι μικρός για να 
αμφισβητώ καθηγητές Πανεπιστημίου. Τα κατήργησε ο προκάτοχός σας, που 
ανέθεσε τη μελέτη στο Πανεπιστήμιο. Τρία σενάρια μας έφεραν και δεν μπορώ να 
καταλάβω πώς έφεραν τρία σενάρια και ζήτησαν να διαλέξουμε όποιο θέλουμε.  Ο 
μελετητής λέει αυτό είναι κι αν θέλεις να το κάνεις.  

Αυτό αμφισβήτησα από το Πανεπιστήμιο. Αν έφερνε ολοκληρωμένη πρόταση 
τότε όλοι θα τοποθετούμασταν. Εξάλλου ο κ. Χασιώτης μας είχε πει στο Χώρο 
Τεχνών ότι θα έβαζε κάλπες για να πάρει και τη γνώμη των πολιτών. Όταν όμως 
εμείς, ειδικά για το κυκλοφοριακό, λέμε αμφιδρόμηση της Μητροπόλεως, κάτι για το 
οποίο μπορεί να είμαστε λάθος, είμαστε ξεκάθαροι.  

Ουσουλτζόγλου: Δηλαδή δεν δεχόμαστε τρία σενάρια ειδικών και δεχόμαστε 
ένα σενάριο του κ. Κακιρδάκη; 

Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση του κ. Δημάρχου; 
Σύμβουλοι: Ναι. 
Οι σύμβουλοι Ι. Κουρουζίδης και Α. Δελαβερίδης ψήφισαν υπέρ της 

εισήγησης με επιφύλαξη. 
Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Γ. Μιχαηλίδης. 

Το Δ.Σ.  μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την εισήγηση του  Δημάρχου. 
2.- Την ανάγκη εκπόνησης ενός ερευνητικού προγράμματος για τον ολοκληρωμένο 
σχεδιασμό και προγραμματισμό της ανάπτυξης του Δήμου για τη χρονική περίοδο 
2004-2015. 



3.- Την πρόταση ερευνητικής ομάδας της Πολυτεχνικής Σχολής του Παν/μιου 
Θεσσαλίας για εκπόνηση στρατηγικού σχεδίου ανάπτυξης της Βέροιας 2004-2015. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Την εκπόνηση στρατηγικού σχεδίου ανάπτυξης του Δήμου Βέροιας. 

Β) Αποδέχεται την προσφορά της ερευνητικής ομάδας του Αναπληρωτή 
Καθηγητή του Τμήματος Μηχανικών Χωροταξίας και Περιφερειακής Ανάπτυξης της 
Πολυτεχνικής Σχολής του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας, κ. ΄Αγγελου Κότιου, για την 
δωρεάν εκπόνηση Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης του  Δήμου Βέροιας για τη 
χρονική περίοδο 2004-2015. 
 Γ) Εγκρίνει την κάλυψη των εξόδων υποστήριξης της ερευνητικής ομάδας 
(μετακινήσεις, φιλοξενία κ.λ.π.). 
 Δ) Εξουσιοδοτεί τον Δήμαρχο να προβεί στις περαιτέρω ενέργειες και στην 
υπογραφή της σχετικής σύμβασης. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    796/ 2003 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Δ. Ταχματζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Σ. Μηλιόπουλος 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Παπαστεργίου 
 Γ. Τροχόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 
 Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

  ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π. Ποταμόπουλος   
 Γ.  Μανακούλης   
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  27-1-2004 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ   ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 


